

《應用倫理評論》為一開放的園地，
每半年出刊，長期徵稿。

本刊以應用倫理學為主要方向，
尤其著重具備當代性的議題文章。
歡迎海內外學者與各方研究生賜稿。

來稿請寄：ncu3121@cc.ncu.edu.tw

 **Applied Ethics Review**
Vol. 76, April 2024

Introduction

Yen-Yi Lee

Introduction: Personality Cultivation and Spirituality

Special Topic

Katia Lenehan

Towards the Ideal Personality in the Unity of Beauty and Goodness:
On the Role of Spirituality in Confucian Educational Philosophy

Pei-Chun Chen

The Significance of Life Education: In the View of Zhuangzi's "Use of
Non-Usefulness"

Chia-Ling Wang

Spiritual cultivation by Samadhi and Prajñā: On character education in
Platform Sutra

Mei-Yao Wu

Self-awareness in the lights of Neo-Confucian practical philosophy and
contemporary counseling psychology

Yi-Lin Chen

A preliminary investigation of awe: Are reverence and fear necessary?

Articles

Ning Chang

Criteria of Ethical Decision-Making: Opposition and Integration
between Correspondence and Coherence



版權所有請勿翻印 ISSN 1028-2483

應用倫理評論

Applied Ethics Review

專題：人格修養與靈性

Vol. 76 April 2024

應用倫理評論

Applied Ethics Review

專題：人格修養與靈性

導言

李彥儀 人格修養與靈性

專題論文

何佳瑞 邁向美善合一的人格理想：論孔子教育哲學中的靈性作用

陳佩君 由莊子「無用之用」談生命教育的意義

王嘉陵 「禪定」與「智慧」的靈性修養：論《六祖壇經》之人格教育

吳美瑤 自我覺察：宋明新儒家實踐哲學與當代諮商心理學的觀點

陳伊琳 品德教育涉及的「敬畏」初探：又敬又畏？

研究論文

張寧 倫理決策評準探討：一貫論與一致論之對立與融合

 第76期 April 2024

國立中央大學哲學研究所應用倫理研究中心
Center for Applied Ethics, Graduate Institute of Philosophy, National Central University



國立中央大學哲學研究所應用倫理研究中心
Center for Applied Ethics, Graduate Institute of Philosophy, National Central University